

### 132 (II). Conference on Freedom of Information

*The General Assembly,*

*Having considered* that part of chapter III of the report of the Economic and Social Council which deals with the convening of a conference on freedom of information,

*Takes note* of the provisional agenda of the conference and invites the attention of the Economic and Social Council to the discussion on this matter in the Third Committee<sup>1</sup> of the General Assembly.

*Hundred and seventeenth plenary meeting,  
17 November 1947.*

### 133 (II). Exchange of workers

*The General Assembly,*

*Having examined* chapter III of the report of the Economic and Social Council;

*Considering* that among the functions of the Economic and Social Council is that of developing international co-operation "with respect to economic, social, cultural and educational matters";

*Considering* that such international co-operation must be based on a better mutual understanding among peoples;

*Considering* that the proper method of achieving such understanding is to increase direct contacts between the various elements of the populations of all countries, and

*Considering* that workers too often lack means of learning about technical and social experiments which are being carried out in foreign countries.

*Urges* those Members which are agreeable to arrange with each other, by direct agreement, such terms and conditions as will facilitate the maximum possible exchange of workers wishing to take a period of training in order to improve their knowledge of their trade and to study on the spot the economic and social problems confronting their comrades in other countries.

*Hundred and seventeenth plenary meeting,  
17 November 1947.*

### 134 (II). Enquiry concerning the mastication of coca leaves

*The General Assembly,*

*Taking note* that the Commission on Narcotic Drugs has, in its report<sup>2</sup> to the Economic and Social Council on the second session of the Commission, adopted a resolution concerning the request made by the Government of Peru that a Committee of Experts should be sent to study the effects of chewing coca leaves on the inhabitants of certain zones of the Andean region,

*Expresses* its interest in this important subject, and

<sup>1</sup> See the 53rd, 55th, 57th, 58th, 59th and 60th meetings of the Third Committee.

<sup>2</sup> See document E/575.

### 132 (II). Conférence sur la liberté de l'information

*L'Assemblée générale.*

*Ayant examiné* la partie du chapitre III du rapport du Conseil économique et social qui a trait à la réunion d'une conférence sur la liberté de l'information,

*Prend acte* de l'ordre du jour provisoire de la conférence et recommande à l'attention du Conseil économique et social les débats de la Troisième Commission<sup>1</sup> de l'Assemblée générale relatifs à cette question.

*Cent-dix-septième séance plénière,  
le 17 novembre 1947.*

### 133 (II). Echange de travailleurs

*L'Assemblée générale,*

*Ayant examiné* la chapitre III du rapport du Conseil économique et social;

*Considérant* que le Conseil économique et social a pour tâche notamment de "développer la coopération internationale dans les domaines économique, social, de la culture intellectuelle et de l'éducation";

*Considérant* que cette coopération internationale doit se fonder sur une meilleure connaissance mutuelle entre les peuples;

*Considérant* que pour arriver à cette compréhension il convient de multiplier les contacts directs entre les divers éléments des populations de chaque pays;

*Considérant* que les travailleurs sont trop souvent privés des moyens de connaître les expériences techniques et sociales qui se déroulent dans les pays étrangers;

*Prie instamment* les Membres qui y consentent à fixer entre eux, par accords directs, des conditions propres à faciliter au maximum l'échange des travailleurs qui désireraient faire des stages pour se perfectionner dans la connaissance de leur métier et étudier sur place les problèmes économiques et sociaux qui se posent à leurs camarades d'autres pays.

*Cent-dix-septième séance plénière,  
le 17 novembre 1947.*

### 134 (II). Enquête relative à la mastication de la feuille de coca

*L'Assemblée générale.*

*Prenant acte* que la Commission des stupéfiants, dans le rapport<sup>2</sup> sur sa deuxième session adressé au Conseil économique et social, a adopté une résolution concernant la demande faite par le Gouvernement du Pérou d'envoyer un comité d'experts étudier les effets de la mastication des feuilles de coca sur les habitants de certaines régions des Andes,

*Exprime* l'intérêt qu'elle porte à cette question importante, et

<sup>1</sup> Voir les 53ème, 55ème, 57ème, 58ème, 59ème et 60ème séances de la Troisième Commission.

<sup>2</sup> Voir le document E/575.

*Invites* the Economic and Social Council, without wishing to prejudge the issue in any way, to consider it with all the urgency that it deserves.

*Hundred and seventeenth plenary meeting,  
17 November 1947.*

**135 (II). Entry into force of the Protocol of 11 December 1946 on Narcotic Drugs**

*The General Assembly,*

*Desirous* of completing as soon as possible the transfer from the League of Nations to the United Nations of the powers and functions relating to the control of narcotic drugs,

*Urges* those States which have signed the Protocol of 11 December 1946 on narcotic drugs but have not yet deposited instruments of acceptance, to deposit these instruments with the United Nations at the earliest opportunity so that the amendments to the previous international agreements, conventions and protocols may enter into force by the end of 1947;

*Endorses* the invitation of the Economic and Social Council to all Member States and all non-member States which are parties to the international agreements, conventions and protocols on narcotic drugs to become parties to the Protocol of 11 December 1946.

*Hundred and seventeenth plenary meeting,  
17 November 1947.*

**136 (II). International co-operation for the prevention of immigration which is likely to disturb friendly relations between nations**

*The General Assembly,*

*Having noted* that its resolutions 8(I)<sup>1</sup> of 12 February and 62(I)<sup>2</sup> of 15 December 1946 on the question of refugees, and its resolution 103(I)<sup>3</sup> of 19 November 1946 condemning racial and religious discrimination, have not been fully implemented, and that hundreds of thousands of victims of aggression remain in displaced persons camps;

*Recalling* that one of the principles of the International Refugee Organization is that it "should exercise special care in cases in which the re-establishment or resettlement of refugees or displaced persons might be contemplated, either in countries contiguous to their respective countries of origin or in non-self-governing countries. The Organization should give due weight, among other factors, to any evidence of genuine apprehension and concern felt in regard to such plans, in the former case, by the country of origin of the persons involved, or, in the latter case, by the

<sup>1</sup> See *Resolutions adopted by the General Assembly during the first part of its first session*, page 12.

<sup>2</sup> See *Resolutions adopted by the General Assembly during the second part of its first session*, page 97.

<sup>3</sup> *Ibid.*, page 200.

*Invite* le Conseil économique et social, sans vouloir préjuger le fond de la question, à examiner cette question avec toute l'urgence voulue.

*Cent-dix-septième séance plénière,  
le 17 novembre 1947.*

**135 (II). Entrée en vigueur du Protocole du 11 décembre 1946 concernant les stupéfiants**

*L'Assemblée générale,*

*Désirant* achever le plus tôt possible le transfert à l'Organisation des Nations Unies des pouvoirs et fonctions exercés précédemment par la Société des Nations en ce qui concerne le contrôle des stupéfiants,

*Fait appel* aux Etats qui ont signé le Protocole du 11 décembre 1946 concernant les stupéfiants, mais qui n'ont pas encore déposé auprès des Nations Unies leurs instruments d'acceptation à ce Protocole, de le faire au plus tôt afin que les amendements aux accords, conventions, et protocoles internationaux antérieurs puissent entrer en vigueur avant la fin de 1947;

*Fait sien* l'appel du Conseil économique et social à tous les Membres des Nations Unies et aux Etats non membres qui sont parties aux accords, conventions et protocoles internationaux concernant les stupéfiants de devenir dans le plus proche avenir parties au Protocole du 11 décembre 1946.

*Cent-dix-septième séance plénière,  
le 17 novembre 1947.*

**136 (II). Coopération internationale pour empêcher toute immigration susceptible de troubler les relations amicales entre les nations**

*L'Assemblée générale,*

*Ayant constaté* que ses résolutions 8(I)<sup>1</sup> du 12 février et 62(I)<sup>2</sup> du 15 décembre 1946 relatives à la question des réfugiés, et sa résolution 103(I)<sup>3</sup> du 19 novembre 1946, condamnant les distinctions de race et de religion, n'ont pas été complètement mises à exécution, et qu'il reste des centaines de milliers de victimes des agressions dans les camps de personnes déplacées;

*Rappelant* que l'un des principes de l'Organisation internationale des réfugiés est d'exercer "une vigilance particulière dans les cas où l'on peut envisager le rétablissement ou la réinstallation de réfugiés ou de personnes déplacées, soit dans des pays limitrophes de leurs pays d'origine, soit dans un territoire non autonome quelconque. L'organisation tiendra dûment compte, entre autres éléments, de tout facteur qui pourrait révéler quelque crainte ou inquiétude légitime de la part soit du pays d'origine des personnes intéressées dans le premier cas, soit des populations auto-

<sup>1</sup> Voir les *Résolutions adoptées par l'Assemblée générale pendant la première partie de sa première session*, page 12.

<sup>2</sup> Voir les *Résolutions adoptées par l'Assemblée générale pendant la seconde partie de sa première session*, page 97.

<sup>3</sup> *Ibid.*, page 200.